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Az ülésen alkotott rendeletek és hozott határozatok: 

 

 

Gomba Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

11/2021. (IX.14.) önkormányzati rendelete az egyes helyi közutak forgalmának szabályozásáról 

szóló 13/2018. (V. 25.) önkormányzati rendeletének 

módosításáról 
 

 

    29/2021. (IX. 14.) képviselő-testületi határozattól a  

30/2021. (IX. 14.) képviselő-testületi határozatig  
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J e g y z ő k ö n y v 

 

Mely készült Gomba Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2021. szeptember 14. napján 

0800 órai kezdettel a Gombai Közös Önkormányzati Hivatal tanácstermében (2217 Gomba, Bajcsy-

Zsilinszky u. 2. sz.) megtartott rendkívüli nyilvános üléséről. 

 

Jelen voltak: jelenléti ív alapján Lehota Vilmos  polgármester 

   Szegedi Csaba alpolgármester 

   Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 

   Kósa Attila képviselő 

   Rádi Lászlóné képviselő 

   Szabó Gyula képviselő 

   Tóth József képviselő 

      

   Varga Sándor jegyző 

    

    

             

Lehota Vilmos polgármester 
Köszöntötte a Képviselő-testület megjelent tagjait. Megállapította, hogy a Képviselő-testület 

valamennyi tagja megjelent, az ülést határozatképesnek nyilvánította és azt megnyitotta. Az ülés 

tárgysorozatát a rövid úton, telefonon történt egyeztetésnek megfelelően javasolta napirendként 

elfogadni. Megkérdezte, hogy van-e valakinek a meghívóban szereplő tárgysorozaton túl egyéb 

napirendi ponti javaslata.  Újabb napirendi ponti javaslat hiányában az elhangzottak alapján kérte 

elfogadni a rendkívüli nyilvános ülés napirendjét. Kérte, aki azzal egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 

A szavazást követően megállapította, hogy  

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 

 

29/2021.  (IX. 14.) képviselő-testületi határozat 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megvitatta a rendkívüli ülés 

napirendi pontjára tett javaslatot és azt az alábbiak szerint fogadta el: 

 

1.) Javaslat az egyes helyi közutak forgalmának szabályozásáról szóló 13/2018. (V.25.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő:   Lehota Vilmos polgármester,  

   Előkészítő:                      Varga Sándor jegyző 

 Véleményező:                 Pénzügyi Bizottság 

 

2.) Javaslat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat                                                       

2022. évi fordulójához történő csatlakozásra 

    Előterjesztő:  Lehota Vilmos polgármester 

 Előkészítő:  Varga Sándor jegyző, Pénzesné Jeles Ágnes igazgatási előadó 

 Véleményező:                  Pénzügyi Bizottság 

 

  

Határidő:  azonnali  

Felelős:  Lehota Vilmos polgármester 
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1. napirendi pont 

 

Javaslat az egyes helyi közutak forgalmának szabályozásáról szóló 13/2018. (V.25.) 

önkormányzati rendelet módosítására 

 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy a rendelet-tervezetet a képviselők megkapták. Kifejtette, hogy törvényességi 

felhívás érkezett az egyes helyi közutak forgalmának szabályozásáról szóló önkormányzati 

rendelet kapcsán, melynek lényege, hogy az önkormányzat a behajtási engedélyekért nem szedhet 

díjat. Hozzátette, ez százezres nagyságrendű bevételkiesést jelent majd éves szinten. Kiemelte, 

hogy az utóbbi időszakban mintegy 145 millió forintnyi pályázati támogatásban részesült az 

önkormányzat útfelújítás címén, így a kiesés ellentételezése véleménye szerint megvan, reményét 

fejezte ki, hogy ez a továbbiakban is így marad. Megjegyezte, hogy a behajtási engedélyezés az 

utak és közművek védelmét hivatott biztosítani. Emlékeztetett, hogy a rendelet-tervezetben a 

fentieken kívül 20 tonnáról 30 tonna össztömegig növelné az önkormányzat az engedélyezhető 

járművek körét, melynek indoka a rendelet alkalmazhatóságának növelése, különös tekintettel az 

építkezések tekintetében. Elmondta, hogy általában négytengelyes beton-mixerekkel történik az 

építési beton szállítása, mely önsúlya 16 tonna körül mozog, így tehát 1,5 köbméter betont tudna 

csupán a jármű szállítani, amely nem gazdaságos, így sok esetben kockáztatják inkább a bírságot 

a behajtók, mely bírságra kevés az esély. Ennek oka az, hogy a rendőri jelenlét alacsony és 

amennyiben mégis sikerül tetten érni a behajtót, a súlymérő papucs hiánya miatt a pillanatnyi súly 

meghatározása nehézségekbe ütközik. Figyelembe véve, hogy heti szinten a kukásautó fokozott 

igénybevétel mellett 25 tonna körüli súllyal veszti igénybe az utakat, úgy véli, a 30 tonnára történő 

össztömeg emelés nem okozna jelentősebb terhelésnövekedésből eredő állagromlást. Példaként a 

11 éve felújított Fáy utcát említette, amely jól bírja az igénybevételt.  

Elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság tárgyalta a javaslatot, kérte a bizottság elnökét ismertesse a 

kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Elmondta, hogy a bizottság a rendelet-tervezet elfogadását javasolta a Képviselő-testület számára. 

 

Lehota Vilmos polgármester 
Megkérdezte, hogy van-e kérdés vagy észrevétel a rendelet-tervezettel kapcsolatosan?  

 

Tóth József képviselő 

Hozzászólásában kifejtette, hogy véleménye szerint az övezeti lehatárolások nem tökéletesek, mert 

nehéz indokolni a településen élőknek, hogy az adott beruházás miért kerül az egyik utcában többe, 

mint a másikban. Hozzátette, a technikai nehézségeket és az utcák különböző tulajdonságait érti, 

de azokat a lakosság számára elfogadhatóvá tenni nehéz. Megjegyezte, nem tud jobb megoldást a 

jelenleginél, így megszavazza a módosítást. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy például a 3,5 tonnás korlátozás a lakó-pihenő övezetekben adott. Hozzátette, a 

súlykorlátozásból eredő tilalom kisebb sokszor, mint a sebességkorlátozás tilalma. Megjegyezte, 

hogy különösen a Papárkai részen jellemző probléma a túlsúlyos járművel behajtásából eredő kár. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Kifejtette, hogy egyetért Tóth József képviselővel. Megjegyezte, a nehezebb járművek bizonyosan 

csökkentik majd az utak élettartamát, hiszen nem ekkora mértékű terhelésre lettek tervezve, de 



 

 

4 

  

 

eddig valóban jól állták a sarat. Szerinte sincs tökéletes megoldás és ő maga sem tud a rendeletben 

szereplő szabályozásnál jobbat. 

 

Kósa Attila képviselő 
Kérdésként tette fel, hogy a szankciók területén megmaradnak-e a lehetőségei az 

önkormányzatnak? 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Válaszában kifejtette, hogy igen, a szankció továbbra is lehetőség, sőt, ha már ingyenes a behajtás, 

akkor az engedély megkérésének elmaradása esetén ez lesz az egyetlen eszköz. 

 

Varga Sándor jegyző 

Elmondta, hogy korábban kétfajta eljárást alkalmaztak a rendelet végrehajtása során. Az egyik 

esetben a károkozás már megtörtént, példaként a Völgy utcába és a Rózsa utcába behajtott 

túlsúlyos mixert említette. Megjegyezte, a polgárőrség segítségét is kérték egyik alkalommal, mely 

sikerre vezetett. Kifejtette, hogy károkozás esetén a károkozót kötelezettségvállaló nyilatkozat 

elismerésére kötelezték, melynek nyomán mindkét esetben teljes helyreállítást végeztettek el. A 

másik eljárásrend esetében károkozás nem, de engedély nélküli behajtás megtörtént. Ilyenkor 

lehetőséget biztosítottak az engedély megkérésére és a dj befizetésére, ebben az esetben 

eltekintettek a bírságtól. Hozzátette, ez utóbbi lehetőség immár kizárt, így az engedély 

megkérésének elmaradása esetén a bírság automatikus lesz. 

 

Tóth József képviselő 

Kifejtette, hogy a rendőrségi jelenlét nélkül a hivatal önmagában nem tud elég hatékonyan fellépni 

az engedély nélküli behajtókkal szemben és ezt nem is várja el. Szerinte az utak a telkek 

kiszolgálásában vesznek részt, a településen élők kényelmét szolgálják. A cél meglátása szerint 

az, hogy minél jobb minőségű utakat építsen az önkormányzat, a lehető legnagyobb teherbírással, 

így lehet megelőzni a problémákat. 

 

Szabó Gyula képviselő 

Csatlakozott Tóth Józsefhez, meglátása szerint az utak terhelése növekedni fog, ezzel együtt kell 

élni, az utak állapotát lehetőség szerint meg kell őrizni, de tudomásul kell venni, hogy a nagyobb 

igénybevétel miatt ez komoly feladat. 

 

Szegedi Csaba alpolgármester 

Hozzászólásában elmondta, hogy sajnos a központi szabályozás folyamatos szigorítása nyomán a 

helyi döntéshozóknak, akiknek valóban rálátása van a helyi viszonyokra, egyre kevesebb 

mozgástere marad egyes helyzetek megoldására. 

Megjegyezte, hogy a kormányzati döntések miatt a település méretéhez, lakosságszámához 

viszonyítva jóval erőn felül tud útfelújítást finanszírozni a település, pályázati pénzekből, azonban 

ez nem biztos, hogy így marad. A bírságolással kapcsolatban egyetértett a jegyzővel abban, hogy 

a továbbiakban az utólagos behajtási engedély megkérése nem mentesít majd a bírságolás alól. 

Szerinte, bár nem célja a bírságolás mértékének növelése, mégis, az ingyenes behajtási engedély 

megkérésének elmaradása esetén ez az egyetlen eszköz, amely az igazságérzetet is kielégíti. 

 

Rádi Lászlóné képviselő 

Megkérdezte, hogy milyen arányban kérik meg a lakosok a behajtási engedélyeket? 

 

Varga Sándor jegyző 

Válaszában kifejtette, hogy a látencia mértékéről nem tud beszámolni, de arányaiban az 

építkezések számának növekedése egyezik a behajtási engedélykérelmek számával. 
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Szegedi Csaba alpolgármester 

Megkérdezte, hogy a generálkivitelezők és a magánépíttetők arányában van-e különbség az 

engedélykérők között? Javasolta, hogy a rendelet módosítását követően tudatosítsuk a lakosságban 

az ingyenesség mellett a bírság, mint szankció elkerülhetetlenségét, az engedély megkérésének 

elmaradása esetén. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Elmondta, hogy bizony érzékelhető és meglepő módon sok esetben a generálkivitelezők kevésbé 

aktívak, sok esetben megkockáztatják a bírságot, ezzel szemben a tulajdonosok, akik a településre 

költöznek, nem konfliktussal szeretnék kezdeni az ittlétüket.  

Megkérdezte, hogy van-e további kérdés a napirendi ponttal kapcsolatosan? Hozzászólás nem 

lévén, rendeletalkotásra kérte a Képviselő-testület tagjait. Kérte, aki a bizottsági javaslattal 

összhangban a rendelet módosítását elfogadja, kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően 

megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, ellenszavazat 

nélkül, 1 tartózkodás mellett megalkotta 

 

Gomba Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

 

az egyes helyi közutak forgalmának szabályozásáról szóló 13/2018. (V. 25.) önkormányzati 

rendeletének módosításáról szóló 

11/2021. (IX.14.) önkormányzati rendeletét 

 (A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

2. napirendi pont 

 

Javaslat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2022. évi 

fordulójához történő csatlakozásra 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Folytatván a rendkívüli ülés munkáját, elmondta, hogy a napirendi pont kapcsán volt szükség a 

rendkívüli ülés összehívására, hiszen a határidők szorosak, a javaslat pedig az, hogy a korábbi 

évek gyakorlatához hasonlóan 2022-ben is csatlakozzon az ösztöndíjpályázathoz Gomba Község 

Önkormányzata. Kifejtette, hogy a Pénzügyi Bizottság tárgyalta a javaslatot, kérte a bizottság 

elnökét, ismertesse a kialakult álláspontot. 

 

Lehoczki Zoltán a Pénzügyi Bizottság elnöke 
Elmondta, hogy a bizottság a javaslat elfogadását ajánlotta a Képviselő-testület számára. 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megkérdezte, hogy van-e további felvetés a napirendi pont vonatkozásában? Hozzászólás nem lévén, 

szavazásra kérte a képviselő-testület tagjait. Kérte, aki a határozati javaslattal egyetért, 

kézfelemeléssel jelezze. A szavazást követően megállapította, hogy: 

 

Gomba Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta: 
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30/2021.  (IX. 14.) képviselő-testületi határozat 

 
Gomba Község Önkormányzata az Innovációs és Technológiai Minisztérium által kiírt Bursa 

Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2022. évi fordulójához csatlakozik, 

ennek során: 

 

1.  A képviselő-testület elfogadja a pályázati csomagban kiadott általános szerződési feltételeket 

és felhatalmazza a polgármestert, hogy a csatlakozási nyilatkozatot az Innovációs és 

Technológiai Minisztérium részére küldje meg. 

 

2.  A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a pályázat közzétételéről 

gondoskodjon.  

 

Határidő:  értelemszerűen 

Felelős:  Lehota Vilmos polgármester 

 

 

Lehota Vilmos polgármester 

Megkérdezte, hogy van-e további felvetés a képviselők részéről a rendkívüli ülés keretében? Nem 

lévén, megköszönte az ülésen résztvevők munkáját és a rendkívüli nyilvános ülést 2021. szeptember 

14. napján 0823 órakor bezárta. 

 

 

   Lehota Vilmos          Varga Sándor 

   polgármester      jegyző 


